

also dadurch als bestätigt zu betrachten ist, denn eine ganz bestimmte Anerkennung durch eine eigene Bulle findet sich nicht vor) zur Wiedererhebung der in seinem weltlichen Besitzthum so herabgekommenen Metropolitankirche Salzburg zu treffen für nöthig finden würde <sup>1)</sup>).

Wir lernen aus dieser wichtigen Urkunde erstens, dass Erzbischof Eberhard bereits im ersten Jahre seines Amtes (1200) persönlich in Rom war, um seine Bestätigung zu erwirken. Es heisst ausdrücklich: Sane venerabili fratre nostro . . . (der Name ist ausgelassen!) Salseburgensi archiepiscopo apud sedem apostolicam constituto didicimus referente . . . . Durch seine Klugheit und Geschmeidigkeit wusste der durch seine Verbindungen so einflussreiche Fürst den Papst für sich zu gewinnen. Ohne Zweifel hatte der letztere die Hoffnung gefasst, ihn von der Hohenstaufischen Partei ab und auf die Seite seines Schützlings K. Otto IV. zu ziehen, möglich dass er durch seine Äusserungen zu dieser Hoffnung berechtigte. — Jedenfalls wusste er von sich eine gute Meinung zu erwecken und darum wurde er auch von der Philippinischen Partei im nächsten Jahre zur Gesandtschaft gewählt, welche sie an den päpstlichen Stuhl abordnete.

Ich möchte fast glauben, dass Papst Innocenz III. ihn so gewiss bedingungsweise bei dem Erzstifte belassen wollte, in der Voraus-

1)

29. Jänner 1201.

Innocentius episcopus servus servorum dei. Venerabilibus fratribus Suffraganeis Salseburgensis Ecclesie salutem et apostolicam | benedictionem. Notum nobis est et uestra fraternitas per experientiam recognoscit, quod Salseburgensis Ecclesia que uobis | metropolitico iure preminet in eo est rerum et temporum articulo constituta, ut a filiis suis nunc maxi- | me iuuanda sit propensius et fouenda. Sane venerabili fratre nostro. . . Salseburgensi archiepiscopo apud sedem apostoli- | cam constituto didicimus referente, quod nobilis uir . . . Dux Bouarie et quidam alii pro- | priis uobis nomini- | bus exprimendi Ecclesiam ipsam tempore quo uacauit graui- | bus nimis dampnis et molestiis affligerunt, ita quod | per eorum insolentiam ad ualens quatuor milium Marcarum noscitur dispendium incurvisse. Volentes igitur | indempnitati predictae Salseburgensis ecclesie per uestram sollicitudinem prouideri fraternitati uestre per apostolica scrip- | ta mandamus, quatinus ad eiusdem Archiepiscopi primordia nouitatis benignum habentes sincera deuotione res | pectum, quod ab eo super hoc contra nobiles memoratos pro Ecclesie sue utilitate prouida fuerit deliberatione sta- | tutum, tenentis firmiter et seruetis, excommu- | nicationis uel interdicti forte sententiam si quam forsam in eos uel | terram eorum pro contemptu preuia duxerit ratione ferendam usque ad satisfactionem congruam appellatione re- | mota sine refragatione qualibet obseruantes. Datum Laterani III Kalendas Februarii, | Pontificatus nostri anno Tercio | .

Orig. Perg. Bl. Bulle. Geh. Haus- und Staatsarchiv. Salz. Abth. Domeap. Arch.